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Aanwezig:  Filip Smet, Marcella Piessens, Cris Bruelemans, Chris De Beer, Johan De Vos, Jo De Cuyper, 

schepen Filip Baeyens, Wendy Bryssinck, Ronny De Mulder, Dirk Vergult 
 

Verontschuldigd:  Dirk Van den Broeck, Erik De Lathouwer, Kris Boel, Jack van Peer, Dirk Verlaeckt, Vinciane 
Meert, Karin Tavernier, Laureline Soubry (naar Commissie Toerisme) 

 
 

1. Goedkeuring verslag dd. 11-10-2022 

 
Schepen Baeyens heeft niet gezegd dat de salons reeds werden verkocht.  Verdere toelichting door 

de schepen volgt in het punt varia.  Na deze verbetering wordt het verslag goedgekeurd. 
 

 

2. Werkingskader en uitvoeringskader cultuurraad 2.0: bespreking voorstel van de 
werkgroep 

 
Jo De Cuyper, als lid van de werkgroep, verstrekt nadere uitleg.  De werkgroep heeft zesmaal 

vergaderd via video-conferentie.  Stap voor stap werd het document opgemaakt.  Er werd duidelijk niet 
gekozen voor de term ‘statuten’ maar voor de term ‘werkingskader stedelijke cultuurraad’.  Dit is minder 

gebonden aan de procedures eigen aan statuten en geeft meer soepelheid aan de wijze van werken.  Het 

document is helderder omschreven dan de vorige statuten.   
 

Er werd ook rekening gehouden met de maatschappelijke veranderingen en daarom werden 
‘individuele cultuurgebruikers’ toegevoegd aan de samenstelling van de nieuwe cultuurraad.  Het aantal 

leden wordt beperkt tot maximum tien leden: min. 3 leden uit de sectorale raden, max. 3 permanente 

deskundigen en 2 verkozenen uit het cultuurplatform. 
 

Er wordt een grotere rol toebedeeld aan de drie sectorale raden met als doel: ondersteuning van de 
verenigingen, advisering door de deskundigen en advies over cultuurparticipatie.  Alles staat of valt met het 

engagement van de verkozen leden.  Het uittredend dagelijks bestuur moet het opstarten van de nieuw 

verkozen cultuurraad monitoren zodat deze zo vlug mogelijk zou kunnen opstarten.   
 

Belangrijk: dit is momenteel een werkdocument.  Aan elk raadslid wordt gevraagd om de teksten 
nauwgezet te lezen en de nodige aanvullingen, bemerkingen te formuleren tegen de cultuurraad van januari 

of februari.   De bedoeling is dat de nieuwe cultuurraad versterkend het cultuurbeleid van de stad mee kan 
bepalen en ook hoe men bepaalde doelgroepen meer kan betrekken bij de cultuurraad. 

 

 
3. Masterplan cultuursite: nabespreking  toelichting van 26/10/2022 

 
Er werden bij de voorstelling van de cultuursite drie varianten voorgesteld.  Uit de bevraging van de 

aanwezigen werd één variant weerhouden die verder zal worden uitgewerkt tegen einde van het eerste 

kwartaal van volgend jaar.   
 

Een belangrijk aandachtspunt blijft evenwel de uitwerking van het mobiliteitsvraagstuk omdat de 
bijkomende concertzaal ongetwijfeld zal leiden tot meer verkeersdruk in de nabijheid van de cultuursite. 

 
 

 



 

 
4. Brief m.b.t. financiële noden verenigingen: bespreking 

 
Indien er nog aanvullingen of bemerkingen zijn over deze brief graag overmaken aan de voorzitter.  

De Gemeenteraadscommissie Cultuur heeft de voorzitter gevraagd om de brief te komen verduidelijken op 

de commissie van 17 november. 
 

 
5. Stand van zaken commissies en adviesraden 

 

museumcommissie: De werkgroep Huis Janssens had een bestek voor de inrichting opgemaakt.  De 
commissie zou graag een kopie van het bestek ontvangen. 

 
ACCSI: Mededeling dat Annelies De Graeve haar ontslag heeft ingediend.  Zij gaat een nieuwe 

uitdaging aan bij het Toneelhuis. Er werd gemeld dat de bezoekersaantallen nog steeds niet hetzelfde 
niveau van voor de coronacrisis halen. 

 

 

6. Energiefonds van 100.000 EUR: vraag tot informatie omtrent modaliteiten 

 
Het bedrag is zowel voorzien als tussenkomst voor sport, jeugd en cultuur.  Het stadsbestuur 

verwacht graag adviezen van de diverse raden. 

 

7. Varia 

Subsidieaanvragen: 

1. boekvoorstelling ‘Tijgeroog’ (dichtbundel) van Barbara Van Loo op 10 december 2022 in ’t 
Ey te Belsele → cultuurraad adviseert forfait van € 150,- toe te kennen 

2. voorstelling nieuw muziekalbum ‘Wheels And Waves’ van de band Sant Anna Bay 
Coconuts in ’t Oneindige Verhaal & Café ’t Hemelrijk → cultuurraad adviseert forfait van € 

150,- toe te kennen 

 

volgende vergadering: dinsdag 13 december in Pijp & Tabakmuseum 
 

Voorstel om vergadering van dinsdag 10 januari te laten doorgaan in de nieuwe vleugel van het 
stadhuis 

 
 

8. Bijkomend agendapunt : toelichting aanpassing budget meerjarenplan 2020-2025 

Schepen Baeyens licht toe : 

Mochten we geen actie ondernemen, dan zou ons budget ontsporen. De Vlaamse overheid heeft twee 
normen vooropgesteld waaraan het meerjarenplan moet voldoen:  

- een positieve autofinancieringsmarge in 2025 (vanuit het principe dat je niet meer mag 
uitgeven dan je ontvangt): in Sint-Niklaas zou die zonder maatregelen echter een negatief saldo 

van 4,3 miljoen EUR bedragen; 

- het budgettair resultaat (het spaarboekje van de gemeente): dat zou zonder maatregelen 
tegen eind 2025 19,5 miljoen EUR in het rood staan. 

 

Wat dit betekent voor cultuur: 

Voor het project Hendrik en de heraanleg van het Hendrik Heymanplein, waarvoor de werken sowieso een 
pak in de volgende bestuursperiode zouden vallen, drukken we noodgedwongen op de pauzeknop. We laten 



het ontwerp nog verder uitwerken tot en met bouwvergunning, maar de beslissing om het gebouw voor de 

bib en het Huis van het Kind al dan niet te realiseren, laten we over aan de volgende bestuursploeg. Op die 
manier hypothekeren we ook hun bewegingsvrijheid niet. We blijven investeren in de werking van de bib en 

het Huis van het Kind. Voor de verderzetting van het project Hendrik voorzien we in de periode 2023-2025 
nog 1,3 miljoen EUR in uitgaven en 300.000 EUR in ontvangsten (subsidie voor het ontwerp uit het fonds 

voor culturele infrastructuur). 

 

Intussen blijven we wel investeren in de hoofdbib: door het meubilair te vervangen (dat ook hergebruikt 

zal kunnen worden in de nieuwe bib) en door instandhoudingswerken. In de bibliotheekfilialen van 
Belsele en Sinaai staan er herinrichtingswerken gepland, die prioritair zullen worden uitgevoerd.  

 

De samenwerking met onze 4 kunstenpartners met eigen infrastructuur werd in 2020 al in convenanten 
verankerd. In 2021 werd het reglement 'structurele werkingsmiddelen voor het kunstenbeleid' goedgekeurd, 

dat de procedure omvat voor de verdeling van de middelen voor de kleinere kunstenorganisaties voor de 
komende 2 jaar, in 2023 wordt dus een nieuwe oproep gelanceerd. Hiervoor is jaarlijks 40.000 EUR 

ingeschreven. In 2023 volgen convenanten voor de  erfgoedpartners. 
 

Voor de automatisering en vernieuwing van de beiaard is samen met de beiaardier een planning 

opgemaakt. Hiervoor is in totaal 50.000 EUR voorzien. In een eerste fase worden alle hamers vernieuwd.  
 

Ook in 2023 staan een aantal jubilea op de planning, waarvoor de voorbereidingen in 2022 aangevat 
werden. Zo viert de stichting Kunst in de Stad in 2023 haar 50-jarig jubileum. Ter ere daarvan zullen 

beelden worden geplaatst in Sint-Niklaas en de deelgemeenten. Een extra toelage van 25.000 EUR voor 

Kunst in de Stad werd voorzien in 2022-2023 (de tweede schijf van 12.500 EUR in 2023). In 2023 is het 
precies 100 jaar geleden dat Jef Burm en Staf Pyl geboren werden. Verenigingen worden nu al aangespoord 

om hier mee op in te zetten. 

 

Vijftig jaar geleden werd het eerste Reynaertspel opgevoerd op de Grote Markt in een regie van Mark 
Liebrecht. In 2023 wordt Sint-Niklaas voor de derde maal voorzitter van het intergemeentelijk project ‘Het 

land van Reynaert’ en staat een nieuw openluchtspel in de steigers. Voor dit Reynaertspel wordt 75.000 EUR 

vrijgemaakt. 

 

Het SteM organiseert in het voorjaar 2023 een tijdelijke tentoonstelling over de glaskunst van Staf Pyl. 
 

In september 2023 wordt het museale gedeelte van het Huis Janssens geopend. Er is hierbij gekozen voor 

een ‘design and build’-formule waarbij de ontwerper ook instaat voor de realisatie van de inrichting, 
software-ontwikkeling en presentatietechnieken. Het budget hiervoor bedraagt 210.000 EUR. 

 

Tenslotte is het museumteam gestart met de voorbereiding van een nieuw Mercatormuseum op 

museumsite SteM. Met Toerisme Vlaanderen wordt een samenwerkingsovereenkomst gesloten, onder 

andere om bijkomende middelen te krijgen voor extra tijdelijke aanwervingen voor dit groots opgezet 
project.  

 

Op de site de Kouter gaan de verbeteringswerken van start, en dit voor een bedrag van 360.000 EUR in de 

periode 2023-2025. In fase 1 zal de volledige heraanleg gebeuren en in fase 2 komt er een nieuwe luifel. 

 

In d’Academie Beeld wordt de nieuwe vleugel in de Boonhemstraat in gebruik genomen. In de 

vrijgekomen administratieve vleugel op de eerste verdieping kan in 2023 worden gestart met de inrichting 
van een STEAM-lab en een opnamestudio. Voor het STEAM-lab werden de voorbije jaren al heel wat 

machines aangekocht, die een voorlopige plek vonden in de Annex van de Vierkante Zaal. Voor de verdere 
uitbreiding van het atelier is er een jaarlijks investeringsbudget van 10.000 EUR voorzien. 

 

Voor de opnamestudio, die zal worden beheerd door d’Academie Podium, werd het voorziene budget 
(174.000 EUR voor box-in-box + inrichting) doorgeschoven van 2022 naar 2023. 

 



Een nieuwe investering, die tevens dringend is, is het duurzaam vernieuwen van de stadsschouwburg. In 

een masterplan wordt de vernieuwing geraamd op in totaal 2,8 miljoen EUR, gespreid over 6 fasen. In de 
periode 2023-2025 zullen alvast de eerste twee fasen worden aangepakt: de herschikking van de zaal door 

nieuwe zetels op een grotere hellingshoek (fase 1) en de herinrichting van de circulatieruimten voor de 
bezoekers (inkom, trappen, gangen, balie…) (fase 2). Deze eerste twee fasen vertegenwoordigen een 

bedrag van ca. 1,5 miljoen EUR.  

 

De renovatie van het hoofdgebouw van de Vrije Ateliers, opgenomen in het Energiezorgplan met Fluvius, 

staat in 2023 op de planning. Het gaat om een basispakket aan maatregelen, bestaande uit de isolatie van 
de gebouwschil, inclusief ramen en zonnewering (maar met beperkte dakisolatie), verwarming op gas en 

relighting op LED (ca. 1.500.000 EUR).  

 

De studiefase voor de uitbreiding en aanvulling van de luchtgroep in het Mercatormuseum wordt in 2022 

afgerond. Deze realisatie hiervan vindt plaats in 2023 en wordt gesubsidieerd met een bedrag van 193.582 
EUR.  

 

 

 
 

 
 

Dirk Vergult        Filip Smet 

 
Secretaris a.i.        voorzitter 


